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REVISTA PRESEI 

 

 Peste 1.000 de angajaţi ai APIA din ţară protestează miercuri în faţa Guvernului. Care sunt revendicările 
oamenilor/ Mesajul lui Petre Daea 
Peste 1.000 de angajaţi ai APIA din ţară protestează miercuri în faţa Guvernului. Care sunt revendicările 
oamenilor/ Mesajul lui Petre Daea 
Peste 1.000 de angajaţi ai APIA din ţară vor protesta miercuri, în faţa Guvernului, solicitând ca personalul 
centrelor judeţene să fie salarizat pe grila administraţiei centrale, a declarat, pentru MEDIAFAX, Octavian 
Mateescu, liderul federaţiei sindicale din APIA. 
„Astăzi (nr. luni) şi mâine protestăm la centrele judeţene şi miercuri mergem la Bucureşti, în faţa Guvernului. 
Peste 1.000 de oameni vor participa la protestul care va avea loc între orele 10.00 şi 15.00. Oamenii vor protesta 
pentru aducerea grilei din teritoriu la cea a aparatului central”, a declarat, pentru MEDIAFAX, Octavian Mateescu, 
liderul federaţiei sindicale din Agenţia de Plăţi şi Intervenţii în Agricultură (APIA). 
Aproximativ 500 de angajaţi ai Agenţiei de Plăţi şi Intervenţii în Agricultură (APIA) din ţară au protestat, miercuri, 
în faţa Ministerului Agriculturii, ei fiind nemulţumiţi de faptul că, anul viitor, salariile vor scădea cu până la 30%. 
Protestatarii au solicitat ca personalul centrelor judeţene să fie salarizat pe grila administraţiei centrale. 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, le-a transmis, miercuri, angajaţilor APIA „să stea liniştiţi şi să muncească în 
folosul şi pentru fermieri pentru că sunt plătiţi la zi şi au nivele de retribuţie respectabile şi meritate”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legile Justiţiei: Dezbaterile privind statutul magistraţilor, reluate de Comisia parlamentară 
Comisia specială privind Legile justiţiei va relua, marţi, dezbaterile privind statutul judecătorilor şi procurorilor, în 
urma deciziilor luate de parlamentari până în acest moment, Statele Unite anunţând că îşi exprimă „preocuparea” 

în legătură cu modificările legislative.ei: Dezbaterile privind statutul Parlamentarii reiau, marţi, pentru a cincea 
zi, dezbaterile în cazul propunerilor de modificare a Legilor Justiţiei. 
În cele patru zile anterioare în care au avut loc discuţii pe marginea acestui subiect, parlamentarii au adoptat un 
amendament referitor la numirea conducerii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, potrivit căruia preşedintele 
României nu poate refuza numirea acestora. 
De asemenea, parlamentarii au modificat Statutul procurorilor şi judecătorilor. Astfel, preşedintele României nu 
va mai putea refuza motivat o singură dată numirea judecătorilor şi procurorilor. Amendamentul a fost propus de 
UNJR şi susţinut de PSD-ALDE şi UDMR. 
În urma acestor dezbateri parlamentare, Statele Unite au anunţat că îşi exprimă „preocuparea” în legătură cu 
modificările propuse de Comisia parlamentară specială, avertizând că măsurile riscă să afecteze acţiunile de 
combatere a corupţiei şi independenţa justiţiei din România. 
„Statele Unite observă cu preocupare că Parlamentul României analizează proiecte de lege care ar putea submina 
acţiunile de combatere a corupţiei şi ar putea slăbi independenţa justiţiei în România. Aceste legi, propuse iniţial 
de Ministerul Justiţiei, ameninţă progresele înregistrate de România în ultimii ani pentru construirea unor 
instituţii judiciare puternice, protejate de interferenţe politice”, se arată într-un comunicat postat pe site-ul 
Departamentului de Stat american. 
„Îndemnăm Parlamentul României să respingă propunerile care slăbesc statul de drept şi afectează combaterea 
corupţiei”, precizează Departamentul de Stat. 
În acelaşi context, BEx al PNL a decis, luni, să atace la CCR hotărârea de constituire a Comisiei speciale pentru 
legile justiţiei, apreciind că această comisie a fost înfiinţată prin încălcarea dispoziţiilor Regulamentului şedinţelor 
comune, neavând posibilitatea de a elabora rapoarte. 
„PNL a decis să atace la CCR hotărârea de constituire a Comisiei care se ocupă de elaborarea unor proiecte de legi 
pe domeniul justiţiei sau de punerea în acord a codurilor cu deciziile CCR. În opinia noastră, Comisia comună 
specială a fost constituită în mod eronat, cu încălcarea dispoziţiilor Regulamentului şedinţelor comune”, a 
precizat, luni, deputatul PNL Gabriel Andronache, după şedinţa BEx. 
El a invocat articolul 8, alin. 6, şi articolul 13 din Regulamentul şedinţelor comune, în care se prevede că o comisie 
comună specială nu poate prezenta rapoarte decât plenului comun. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia pentru legile justiţiei, decizie majoră în privinţa carierei magistraţilor 
Comisia specială pentru legile justiţiei a adoptat un amendament la articolul 61 din legea 303/2004, prin care 
procurorii pot deveni judecători doar la judecătorie, iar judecătorii pot deveni procurori doar la parchetele de pe 
lângă judecătorii. Potrivit legii actuale, un procuror poate trece judecător şi la instanţele superioare. 
"La cererea motivată, judecătorii pot fi numiţi în funcţia de procuror la parchetele de pe lângă judecătorii, iar 
procurorii în funcţia de judecător la judecătorii, prin decret al Preşedintelui României, la propunerea Consiliului 
Superior al Magistraturii, cu respectarea condiţiilor prevăzute în prezenta lege. Propunerea de numire în funcţia 
de judecător se formulează de către Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii, cu avizul 
consultativ al unităţii de parchet de la care provine, precum şi al instanţei la care urmează să activeze, iar 
propunerea de numire a judecătorilor în funcţia de procuror se formulează de către Secţia pentru procurori a 
Consiliului Superior al Magistraturii, cu avizul consultativ al instanţei în care îşi desfăşoară activitatea", au au decis 
luni parlamentarii Comisiei parlamentare speciale pentru legile justiţiei. 
Preşedintele României nu poate refuza numirea în funcţiile prevăzute, conform unui amendament al ALDE, 
comparativ cu legea actuală când şeful statului putea refuza motivat. 
Un alt amendament prevede că detaşarea şi delegarea nu se pot face la instanţe sau parchete de nivel superior 
celor la care judecătorul sau procurorul are dreptul să funcţioneze potrivit legii. 
Consiliul Superior al Magistraturii dispune detaşarea judecătorilor şi procurorilor, cu acordul scris al acestora, la 
alte instanţe sau parchete, la Consiliul Superior al Magistraturii, Institutul Naţional al Magistraturii, Ministerul 
Justiţiei sau la unităţile subordonate acestuia ori la alte autorităţi publice, în orice funcţii, inclusiv cele de 
demnitate publică numite, la solicitarea acestor instituţii, precum şi la instituţii ale Uniunii Europene sau 
organizaţii internaţionale, la solicitarea Ministerului Justiţiei. Încetarea detaşării înainte de expirarea duratei 
pentru care a fost dispusă are loc la cererea judecătorului sau procurorului ori la cererea instituţiei la care este 
detaşat şi se dispune de către Secţia corespunzătoare a Consiliului Superior al Magistraturii, au mai decis 
parlamentarii. 
Transferul judecătorilor şi procurorilor de la o instanţă la altă instanţă sau de la un parchet la alt parchet ori la o 
instituţie publică se aprobă, la cererea celor în cauză, de Secţia corespunzătoare a Consiliului Superior al 
Magistraturii, cu avizul consultativ al preşedintelui instanţei sau al procurorului şef al parchetului corespunzător, 
conform unui amendament al PSD completat de Asociaţia Procurorilor din România. 
Parlamentarii au mai decis ca la încetarea mandatului pentru funcţiile de conducere procurorii pot ocupa o 
funcţie la acelaşi parchet sau la un alt parchet unde au dreptul să funcţioneze potrivit legii ori revin la parchetele 
de unde provin, 
Este vorba despre Procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, prim-adjunctul 
şi adjunctul acestuia, procurorul şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie şi al Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor 
de Criminalitate Organizată şi Terorism şi adjuncţii acestora. 
Au fost eliminaţi din aceste categorii preşedintele, vicepreşedintele şi preşedinţii de secţii ai Înaltei Curţii de 
Casaţie şi Justiţie care sunt numiţi de preşedintele României la propunerea Consiliului Superior al Magistraturii, 
dintre judecătorii Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie care au funcţionat la această instanţă cel puţin 2 ani. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Propunerile privind legile justiției afectează independența sistemului judiciar în România (Departamentul de Stat al SUA) 
"Statele Unite constată cu îngrijorare că Parlamentul României ia în considerare o legislație ce ar putea submina 
lupta împotriva corupției și slăbi independența sistemului judiciar în România", se arată într-o declarație de presă 
intitulată "România - propuneri ce afectează independența sistemului judiciar" și care aparține purtătorului de 
cuvânt al Departamentului de Stat Heather Nauert. 
Această legislație, "propusă inițial de Ministerul Justiției, amenință progresul pe care România l-a făcut în ultimii 
ani de a construi instituții judiciare puternice protejate de interferența politică", notează purtătorul de cuvânt în 
această declarație publicată luni pe site-ul Departamentului de Stat. 
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Statele Unite "îndeamnă Parlamentul României să respingă propunerile care slăbesc statul de drept și pun în 
pericol lupta împotriva corupției", adaugă purtătorul de cuvânt. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Reacție în PSD la declarația Departamentului de Stat al SUA pe tema legilor justiției: Parlamentul e legitm ales 
și trebuie să legifereze 
O primă reacție la declarația Departamentului de Stat al SUA prin care se cere României să renunțe la modificarea 
legilor justiției vine din partea vicepreședintelui PSD Lia Olguța Vasilescu. 
”Ar fi interesant să ne indice ei ce articol slăbește lupta împotriva corupției. Parlamentul e legitm ales și trebuie 
să legifereze. Dacă e un articol care ar slăbi independența justiției, să îl indice. Altfel, nu poti să spui: cerem să 
fie retrasă (...). Dacă e pe bază de proteste, cred că ar trebui să protestăm și noi. Văd că americanii sunt 
îngrijorați că protestează niște ONG-uri. O să protestăm și noi”, a reacționat la postul Antena 3 vicepreședintele 
PSD Lia Olguța Vasilescu. 
Un comunicat al Departamentului de Stat, publicat luni pe pagina sa oficială, afirmă că Statele Unite iau notă cu 
îngrijorare că legislaţia propusă în Parlamentul Romaniei poate submina lupta împotriva corupţiei şi 
slăbeşte independenţa justiției în România. 
"Statele Unite constată cu îngrijorare că Parlamentul României are în vedere o legislație care ar putea submina 
lupta împotriva corupției și ar putea slăbi independența judiciară în România. Această legislație, propusă inițial de 
Ministerul Justiției, amenință progresul pe care România l-a făcut în ultimii ani de a construi instituții judiciare 
puternice, protejate de interferența politică. Cerem Parlamentului României să respingă propunerile care slăbesc 
statul de drept și pun în pericol lupta împotriva corupției", arată Departamentul de Stat american. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 CSM reacţionează DUR după criticile venite din SUA: 'Autismul şi aroganţa instituţională trebuie înlocuite cu 
respectul şi cooperarea reală' 
Criticile dure aduse României de către Departamentul de stat al SUA au fost supuse analizei şi de către judecătorii 
CSM. Bogdan Mateescu susţine că tonul dur al Statelor Unite, în discursul referitor la Legile justiţiei, arată că 
decidenţii nu au luat în seamă niciun semnal intern sau extern, magistratul precizând că legile justiţiei ar trebui 
retrase. 
"Partenerii externi subliniază ceea am spus şi noi, înăuntrul ţării. Peste 4000 de magistraţi, adunările generale ale 
instanţelor şi parchetelor, CSM-ul în două rânduri, marea parte a societăţii civile, toţi au atras atenţia clar şi 
răspicat asupra caracterului dăunător al propunerilor legislative şi au solicitat retragerea lor. Acest ton dur, 
nemaiîntâlnit în raporturile actuale dintre parteneri statali subliniază că problematica este foarte gravă şi că 
decidenţii nu au luat în considerare niciun alt semnal intern sau extern, deşi toată lumea civilizată şi-a manifestat 
repetat îngrijorarea. Partenerii externi văd dincolo de acţiuni de fake news, de manipulare, de denigrare a oricui 
are altă părere, de poveşti legate de state paralele formate şi din organe judiciare sau de aşa zise schimbări ale 
voturilor peste noapte în CSM ori de nevoi de a păstra aşa zise privilegii, toate situate departe de terenul realităţii. 
Legile trebuie retrase, procesul legislativ reconstruit de la zero pe fundaţii solide, autismul şi aroganţa 
instituţională trebuie înlocuite cu respectul şi cooperarea reală", a declarat Bogdan Mateescu, judecător CSM, 
pentru MEDIAFAX. 
Precizările au fost făcute după ce Statele Unite au anunţat că îşi exprimă "preocuparea" în legătură cu modificările 
propuse de Comisia parlamentară specială, avertizând că măsurile riscă să afecteze acţiunile de combatere a 
corupţiei şi independenţa justiţiei din România. 
"Statele Unite observă cu preocupare că Parlamentul României analizează proiecte de lege care ar putea submina 
acţiunile de combatere a corupţiei şi ar putea slăbi independenţa justiţiei în România. Aceste legi, propuse iniţial 
de Ministerul Justiţiei, ameninţă progresele înregistrate de România în ultimii ani pentru construirea unor 
instituţii judiciare puternice, protejate de interferenţe politice", se arată într-un comunicat postat pe site-ul 
Departamentului de Stat american. 
"Îndemnăm Parlamentul României să respingă propunerile care slăbesc statul de drept şi afectează combaterea 
corupţiei", precizează Departamentul de Stat. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 ALERTĂ - Kovesi, vizită FULGER la Ministerul Justiției după mesajul DUR al SUA 
Șefa DNA, Laura Codruța Kovesi, a sosit marți dimineață la sediul Ministerului Justiției. Aceasta nu a dorit să facă 
niciun fel de declarații la sosire. Vizita șefei DNA are loc după mesajul ferm transmis de Departamentul de Stat al 
SUA. Potrivit Digi, ar fi vorba despre o discuție despre Mecanismul de Cooperare şi Verificare. 
Luni, purtătorul de cuvânt al Departamentului de Stat al SUA, Heather Nauert, afirma într-o declarație de presă 
intitulată "România — propuneri ce afectează independența sistemului judiciar" că "Statele Unite constată cu 
îngrijorare că Parlamentul României ia în considerare o legislație ce ar putea submina lupta împotriva corupției și 
slăbi independența sistemului judiciar în România". 
Această legislație, "propusă inițial de Ministerul Justiției, amenință progresul pe care România l-a făcut în ultimii 
ani de a construi instituții judiciare puternice, protejate de interferența politică", susține purtătorul de cuvânt în 
declarația publicată pe site-ul Departamentului de Stat. 
Statele Unite "îndeamnă Parlamentul României să respingă propunerile care slăbesc statul de drept și pun în 
pericol lupta împotriva corupției", adaugă purtătorul de cuvânt. 
De asemenea, Tudorel Toader, întrebat despre revocarea Laurei Codruța Kovesi, în urmă cu o zi, a afirmat: 
”Evaluarea pe care o fac eu ca ministru al justiției, pornind de la raportul pe care l-a întocmit Inspecția judiciară, 
se apropie de final. Nu țin cont numai de concluziile și constatările raportului Inspecției judiciare, ci o voi integra 
în ansamblul activității. Dacă veți vrea, vă voi invita, să nu excludeți, chiar pe 31 decembrie. Prin urmare, anul 
acesta avem punctul meu de vedere.” 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Deficitul bugetului consolidat coboară la 0, 79 % din PIB, însă rămâne de 5 ori mai mare decât anul trecut 
Deficitul bugetului general consolidat a coborât la 6,6 miliarde de lei (0,79% din produsul intern brut) după 
primele 10 luni ale acestui an, de la 6,8 miliarde de lei (0,81% din PIB) în primele nouă luni, informează Ministerul 
Finanțelor Publice. 
Față de primele 10 luni din 2016 deficitul bugetului general consolidat a crescut de cinci ori, de la 1,3 miliarde de 
lei (0,17% din PIB) în perioada ianuarie — octombrie 2016 la 6,6 miliarde de lei. 
Veniturile bugetului general consolidat, în sumă de 207,9 miliarde de lei, reprezentând 24,7% din PIB, au fost cu 
10,8% mai mari, în termeni nominali, față de aceeași perioadă a anului precedent. S-au înregistrat creșteri față de 
anul trecut la încasările din contribuțiile sociale (+16,4%), din impozitul pe salarii și venit (+9,1%) și din veniturile 
nefiscale (+17,3%). 
Încasările din impozite și taxe pe proprietate au scăzut cu 11,7% față de perioada similară din 2016, declinul fiind 
determinat, în principal, de eliminarea de la 1 ianuarie 2017 a impozitului pe construcții speciale. 
Încasările din alte impozite și taxe pe bunuri și servicii au crescut cu 60,3% față de aceeași perioadă a anului 
trecut, creșterea fiind determinată, în principal, de evoluția încasărilor aferente contribuției datorate pentru 
medicamente, precum și pentru contractele cost-volum/cost-volum-rezultat finanțate din bugetul Fondului 
național unic de asigurări sociale de sănătate. 
În ceea ce privește veniturile din TVA, comparativ cu anul anterior, se observă o recuperare în ultimele luni a 
decalajului înregistrat în primul semestru la nivelul încasărilor astfel că se înregistrează o ușoară creștere față de 
primele zece luni ale anului 2016, respectiv cu 0,5%, în condițiile în care încasările au fost afectate atât de 
reducerea cotei standard de TVA de la 24% la 20% începând cu 1 ianuarie 2016, măsură care s-a reflectat în 
încasările din luna februarie 2016, cât și de reducerea din februarie 2017 a cotei standard de TVA de la 20% la 
19%, precizează MFP. 
Încasările din accize au fost cu 3% mai mici comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent, fiind influențate 
de reducerea nivelului acestora pentru unele produse energetice începând cu 1 ianuarie 2017. Sumele de la 
Uniunea Europeană în contul plăților efectuate sunt în sumă de 12,3 miliarde lei. 
Cheltuielile bugetului general consolidat, în sumă de 214,5 miliarde lei, au crescut în termeni nominali cu 13,6% 
față de primele zece luni ale anului trecut. 
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Cheltuielile de personal au crescut cu 21,2% față de aceeași perioadă a anului precedent pe fondul majorărilor 
salariale acordate în a doua parte a anului 2016 și al creșterilor salariale acordate în 2017. 
Cheltuielile cu bunuri și servicii au crescut cu 4,2% față de aceeași perioadă a anului precedent, creșterea 
reflectându-se la bugetul asigurărilor sociale de stat, precum și la bugetele locale și bugetele instituțiilor 
autofinanțate. Potrivit ministerului citat, dobânzile sunt cu 1,3% mai mari față de aceeași perioadă a anului 
precedent. 
Subvențiile sunt în creștere cu 3,8% comparativ cu perioada similară a anului precedent, menținându-se la același 
nivel ca procent din produsul intern brut, respectiv 0,6%. Cheltuielile cu asistența socială au crescut față de anul 
precedent cu 12,5%, fiind influențate, în principal, de majorarea cu 5,25% a punctului de pensie de la 1 ianuarie 
2017, ajungând la 917,5 lei, și cu 9% de la 1 iulie 2017 a punctului de pensie, ajungând la 1.000 lei, precum și 
măsurile ce au fost aprobate în timpul anului 2016 care au contribuit la sporirea cheltuielilor sociale; majorarea și 
modificarea modalității de stabilire a indemnizației lunare pentru creșterea copilului și stimulentul de inserție. 
Cheltuielile pentru investiții, care includ cheltuielile de capital, precum și pe cele aferente programelor de 
dezvoltare finanțate din surse interne și externe, au fost de 14,7 miliarde lei, respectiv 1,7% din PIB. 
Pentru întregul an, ținta de deficit bugetar este de 2,96% din PIB. 
Conform previziunilor economice de toamnă publicate de Comisia Europeană, deficitul public ar urma să ajungă la 
3% din PIB în 2017, pentru ca în 2018 să se agraveze și mai mult până la 3,9% din PIB și să ajungă la 4,1% în 2019. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Muncii: Majorarea salariului minim la 1.900 de lei va fi adoptată în Guvern săptămâna aceasta 
Executivul va aproba în ședința din această săptămână Hotărârea de Guvern prin care salariul minim va fi majorat 
la 1.900 de lei, a susținut, luni, ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu. 
Cu prilejul unor declarații de presă, ea a fost întrebată dacă Guvernul va aproba măsura în ședința programată 
săptămâna aceasta. 
"Da, obligatoriu. În același timp cu bugetul, vom avea această Hotărâre de Guvern referitoare la salariul minim, 
care rămâne la 1.900 de lei, așa cum s-a stabilit, pentru că este vorba și de întoarcerea sarcinii fiscale. Motivul 
amânării acestei Hotărâri de Guvern nu a fost altul decât că ea trebuie să stea o anumită perioadă de timp pe site 
pentru dezbateri. S-a cerut transparență și s-au efectuat mai multe etape în acest sens. Deci da, va fi", a susținut 
Vasilescu. 
În ceea ce privește programarea unei dezbateri a bugetului în aceeași ședință, ea spus că ministrul Finanțelor, 
Ionuț Mișa, este cel care trebuie să răspundă la această întrebare. 
"Chiar nu știu mai multe amănunte, știu că s-a discutat bugetul cu Ministerul Muncii și nu avem niciun fel de 
problemă cu pensiile și salariile anul viitor", a dat asigurări Vasilescu. 
Hotărârea Guvernului pentru stabilirea salariului de bază minim brut pe țară garantat în plată ar fi trebuit aprobat 
în ședința de Guvern din 8 noiembrie, însă, potrivit unor surse oficiale, a fost retras de pe ordinea de zi pentru că 
trebuia discutat în Consiliul Economic și Social (CES), iar pentru acest lucru trebuia să stea o anumită perioadă în 
dezbatere publică. 
Ministerul Muncii a postat proiectul privind majorarea salariului minim la 1.900 de lei pe pagina sa de internet în 
data de 26 octombrie și a așteptat propuneri, sugestii și opinii cu privire la acesta până pe 4 noiembrie. 
Conform notei de fundamentare, prin acest proiect de Hotărâre a Guvernului se propune ca salariul de bază 
minim brut pe țară garantat în plată să fie majorat la 1.900 lei lunar începând cu data de 1 ianuarie 2018, pentru 
un program complet de lucru de 166,666 ore în medie pe lună, ceea ce reprezintă o creștere de 31,03% față de 
luna decembrie 2017. 
"Încheierea unui contract individual de muncă cu stabilirea unui salariu de bază mai mic decât cel prevăzut în 
prezentul proiect de Hotărâre de Guvern constituie contravenție și se sancționează cu amendă contravențională 
de la 300 de lei la 2.000 de lei, fiind distinctă de cea prevăzută de Codul Muncii. Constatarea contravențiilor și 
aplicarea amenzilor se realizează de către inspectorii de muncă", se precizează în nota de fundamentare. 
În ceea ce privește impactul macroeconomic, în notă se estimează că majorarea propusă va avea efecte pozitive 
asupra creșterii economice prin stimularea ocupării și reducerii muncii la negru. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Olguța Vasilescu: România are un deficit mare de forță de muncă în construcții, IT, agricultură și medicină 
Domeniile în care România are cel mai mare deficit de forță de muncă sunt construcțiile, sectorul IT, agricultura și 
medicina, a declarat, luni, ministrul de resort, Lia Olguța Vasilescu, într-o conferință pe această temă. 
"Deficitul cel mai mare de forță de muncă pe care România îl are la ora actuală este în construcții, IT, agricultură și 
medicină. Scoatem posturi de medic la concurs, din 10 posturi se ocupă unul sau două. În schimb, la zece posturi 
de infirmiere, avem 100 la concurs", a arătat ea, amintind că, potrivit Legii salarizării, salariile medicilor vor ajunge 
în martie la peste 3.000 de euro. 
Vasilescu a arătat că și în sectorul IT există o mare problemă. 
"Dacă mâine avem 12.000 de absolvenți în IT în plus, vom vedea că ei sunt absorbiți imediat în piața forței de 
muncă", a subliniat ea. 
Cele mai problematice sectoare sunt, însă, construcțiile și agricultura. 
"Construcțiile și agricultura sunt cele mai problematice. Culmea este că majoritatea persoanelor care au plecat din 
țară lucrează în aceste domenii în UE. În construcții încă nu simțim foarte mult această pierdere, dar o vom simți 
de anul viitor, când va intra în funcțiune programul PNDL 2 (Programul Național de Dezvoltare Locală — n. r.) prin 
care se vor construi, în special în mediul rural, foarte multe școli, grădinițe, canalizare, apă potabilă și altele, peste 
30 de miliarde de lei, iar cu acești bani primarii vor trebui să-și realizeze obiectivele, dar firmele vor trebui să-și 
găsească forța de muncă necesară", a mai susținut ministrul Muncii. 
Potrivit acesteia, primarii deja încep să aibă acest tip de probleme, adică firmele nu se mai prezintă la licitații 
pentru că nu au oameni cu care să lucreze. 
Ea a amintit că firmele au la dispoziție programe guvernamentale, precum "Prima chirie", dar și fonduri europene 
de jumătate de miliard de euro, pentru a angaja forță de muncă din România și să nu fim nevoiți astfel să apelăm 
la muncitori din afara Uniunii Europene, pe care trebuie să îi plătim cu salariul mediu pe economie. 
"Cer mediului de afaceri să ia banii europeni pe care îi are România la dispoziție. Acești bani îi dau pentru acte 
angajaților, dar ei pot să mai pună o sută, două, trei sute de lei, astfel încât să nu rămână doar la nivelul salariului 
minim pe economie, ci să fie mai mare, astfel încât să ne păstrăm forța de muncă în România și să nu mai 
emigreze", a susținut oficialul guvernamental. 
Ea a arătat că rata șomajului este de 4,18%. 
"Noi, adică ANOFM, o calculăm diferit față de INS, întrucât INS folosește metoda europeană care se bazează mai 
mult pe sondaje. Noi lucrăm cu datele pe care le avem la dispoziție la Revisal și la Ministerul Muncii. Deci, data 
reală a șomajului la ora actuală este 4,18%", a susținut Vasilescu. 
Ministrul a adăugat că în spațiul public circulă informații potrivit cărora în România ar exista 6 milioane de asistați 
social, însă nu este nici pe departe așa, doar dacă aici ar fi incluși toți copiii care beneficiază de alocații, însă 
aceștia nu pot fi catalogați drept oameni care ar putea munci și nu vor. 
"Pe 416 (Legea privind venitul minim garantat — n. r.) avem la ora actuală 240.000 de familii cu copii. Aceasta 
este cifra reală. Ne-am dat seama, tot după statistici, că vorbim deja de șomeri la a treia generație. Sigur că 
aceștia nu sunt șomeri, ci persoane care nu au vrut niciodată să muncească, iar în cadrul familiilor lor niciodată nu 
s-a pus problema că și copiii lor ar putea să-și găsească un loc de muncă. Avem și astfel de situații, dar și în alte 
țări din UE există persoane care refuză să muncească, iar în familia lor s-a instalat un cult al nemuncii, din păcate", 
afirmă ea. 
La nivelul acestor familii, copiii sunt retrași la vârste fragede de la școală și, dacă sunt retrași înainte de clasa a 
opta, ei vor fi toată viața lor asistați social, pentru că nu vor putea fi nici măcar calificați ca ucenici. 
"Începând din luna august a acestui an, este în vigoare o ordonanță de urgență care prevede faptul că, dacă un 
copil are 10 absențe nemotivate la școală, se va tăia 20% din ajutorul social al familiei respective, iar, dacă are 20 
de absențe, se va tăia 50%. Aceasta, pentru că dorim reducerea analfabetismului, iar acei copii să nu fie toată 
viața lor asistați social în grija statului", a continuat ministrul. 
Vasilescu a mai spus că, în Parlament, există un proiect de lege care prevede că o persoană care a refuzat un loc 
de muncă nu va mai primi ajutor social sau indemnizație de șomaj. Proiectul a fost inițiat de Opoziție, iar sarcina 
Ministerului Muncii va fi să vegheze ce se întâmplă cu familia respectivă, întrucât copiii nu au niciun fel de vină 
dacă tatăl refuză să muncească, a arătat ea. 
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(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Muncii răspunde gurilor rele: 'Nu avem niciun fel de probleme cu salariile și pensiile, anul viitor' 
Ministrul Muncii Lia Olguța Vasilescu a dat sigurări luni că nu vor fi probleme cu salariile și pensiile anul viitor. 
„Motivul acestei Hotărâri de Guvern nu a fost altul decât faptul că ea trebuie să stea o anumită perioadă pe site în 
dezbatere publică. Din câte știu, s-a cerut transparență. Deci, va fi”, a spus Lia Olguța Vasilescu. 
Cât despre proiectul de buget pe 2018, Lia Olguța Vasilescu a spus că „nu este o întrebare la care trebuie să 
răspund eu. Cred că trebuie să răspundă dl Mișa. Știu doar că s-a discutat bugetul cu ministerul Muncii și nu avem 
niciun fel de probleme cu salariile și pensiile, anul viitor, dacă asta vreți să știți cu exactitate”. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 
 

 Tudose infirmă remanierea Guvernului: Vom face o analiză în ianuarie! 
 
Premierul Mihai Tudose a reiterat, luni, la Parlament, că nu vor fi operate remanieri guvernamentale în prezent şi 
a arătat că o analiză asupra activităţii Executivului va fi făcută în luna ianuarie, afirmând că 'deocamdată este 
bine'. 
Premierul a participat, alături de vicepremierul Marcel Ciolacu, la o şedinţă a grupului deputaţilor PSD şi a fost 
întrebat de jurnalişti despre o eventuală înlocuire a ministrului Sănătăţii, Florian Bodog, cu deputatul dr. Elena 

Dinu, conform unor informaţii apărute în spaţiul public. 
"Suntem deputaţi. Când putem, venim. Azi am putut. Nu sunt în nicio campanie. Domnul Bădălău a spus foarte 
clar la o întâlnire cu colegii de la Senat că la o conferinţă de presă, fiind alături cu doamna deputat, a fost întrebat 

dacă doamna poate fi un bun ministru.... Vă spun direct: Nu, nu vor fi remanieri. Nu sunt remanieri", a afirmat 

Mihai Tudose. 
Întrebat dacă va face o evaluare, şeful Executivului a adăugat: "Nu fac o proprie evaluare. Evaluarea se face şi pe 

baza la ceea ce am văzut eu că se întâmplă. Deocamdată este bine. Vom face o analiză în ianuarie". 
Anterior, pe tema remanierii de la Ministerul Sănătăţii, preşedintele executiv al PSD, Niculae Bădălău, a explicat că 
un jurnalist, la o conferinţă de presă de la Giurgiu, a întrebat dacă deputatul dr. Elena Dinu ar fi bună ca ministru 
al Sănătăţii şi el a răspuns "că ar bună". A 
Preşedintele executiv al PSD, senatorul Niculae Bădălău, a anunțat schimbarea unui ministru. 
Este vorba despre Florian Bodog, care ar urma să fie înlocuit până în februarie de Elena Dinu, spune 
vicepreşedintele PSD, Nicolae Bădălău. 
„Cred ca pana in februarie o sa o vedeti pe doamna Elena Dinu la Ministerul Sanatatii. Pentru anul viitor, pe 
primul loc sa stiti ca va fi pentru noi Sanatatea, pentru asta, daca avem infrastructura”, a spus, luni, Bădălău. 
 Premierul neagă această informație. 
 Întrebat dacă se pune problema unei remanieri, Mihai Tudose a spus răspicat: „Nu vorbim acum de remanieri”. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Tudose, refuz TRANŞANT pentru preşedintele Iohannis: 'Nu pot să merg la recepţie...' 
Premierul Mihai Tudose a declarat, luni, că nu va putea merge la recepţia de la Cotroceni de Ziua Naţională, dar că 
va fi prezent la parada de 1 Decembrie de la Arcul de Triumf. 
”Nu pot să merg la recepţie, având nişte probleme la Brăila. La paradă merg”, a declarat premierul. 
Şi preşedinţii Senatului şi Camerei Deputaţilor, Călin Popescu Tăriceanu şi Liviu Dragnea, au anunţat că au decis să 
nu participe la recepţia de la Cotroceni. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat miercuri seară, la Ploieşti, referindu-se la faptul că, spre deosebire de anul 
trecut, acum i-a invitat la parada de 1 Decembrie şi pe Liviu Dragnea şi Călin Popescu Tăriceanu, că românii îşi 
doresc ca în conducerea statului să existe o bună înţelegere. 
"Anul trecut, într-adevăr, nu am invitat pe toată lumea fiindcă am vrut să subliniez că există oameni care au 
probleme care, după părerea mea, sunt foarte mari, însă am constatat în acelaşi timp că românii îşi doresc ca în 
conducerea statului să existe o bună înţelegere. Nu întotdeauna este posibilă această bună înţelegere, dar 
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anul acesta, de Ziua Naţională, am hotărât să invit oamenii după funcţii, după merite. De exemplu, dacă cineva a 
fost ales parlamentar, are un merit că a convins un număr important de alegători. Deci, una peste alta, am luat 
lista de protocol aşa cum există ea şi avem o legislaţie nouă în materie şi am invitat pe toată lumea", a declarat 
Iohannis. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

 
 

 CSAT se reuneşte, marţi, pentru a-şi stabili programul de activitate pentru 2018 
Consiliul Suprem de Apărare a Ţării (CSAT) se reuneşte marţi, de la ora 12, iar printre subiectele înscrise pe 
ordinea de zi se numără programul de activitate pentru anul 2018, precum şi stadiul îndeplinirii Planului de 
acţiune pentru implementarea deciziilor Summitului NATO de la Varşovia.li programul de 2018 
„Marţi, 28 noiembrie a.c., începând cu ora 12:00, la Palatul Cotroceni, va avea loc şedinţa Consiliului Suprem de 
Apărare a Ţării, condusă de către Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis”, potrivit unui comunicat al 
Administraţiei Prezidenţiale, dat publicităţii pe 23 noiembrie. 
Pe ordinea de zi a şedinţei CSAT sunt incluse Planul de întrebuinţare a Forţelor Armate ale României care se trimit 
la misiuni şi operaţii în afara teritoriului statului român în anul 2018, Stadiul îndeplinirii Planului de acţiune pentru 
implementarea deciziilor Summitului NATO de la Varşovia, Raportul privind măsurile adoptate de România în 
vederea punerii în aplicare a regimurilor de sancţiuni instituite pe plan internaţional (octombrie 2016 - 
septembrie 2017) şi Programul de activitate al Consiliului Suprem de Apărare a Ţării pentru anul 2018, potrivit 
sursei citate. 
Administraţia Prezidenţială precizează că în cadrul şedinţei vor fi abordate şi alte subiecte de interes pentru 
securitatea naţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis a SEMNAT! Două legi de importanţă MAJORĂ, promulgate de şeful statului 
Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, luni, legea privind achiziţionarea sistemului de rachete Patriot, potrivit 
Administraţiei Prezidenţiale. 
Astfel, şeful statului a semnat decretul privind promulgarea Legii pentru realizarea "Capabilităţii de apărare 
aeriană cu baza la sol" aferentă programului de înzestrare esenţial "Sistem de rachete sol-aer cu bătaie mare 
(HSAM)". 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, luni, şi decretul privind promulgarea legii cu privire la acordarea unor 
drepturi persoanelor care au avut calitatea de şef al statului român, aceştia putând să folosească gratuit un spaţiu 
cu destinaţia de cabinet de lucru, pe lângă reşedinţa de protocol.  
 
Potrivit unui comunicat al Administraţiei Prezidenţiale, şeful statului a semnat decretul pentru promulgarea Legii 
privind aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 57/2017 pentru modificarea şi completarea art. 2 din 
Legea nr. 406/2001 privind acordarea unor drepturi persoanelor care au avut calitatea de şef al statului român.  
 
Foştii şefi de stat au dreptul la "folosirea gratuită a unei locuinţe de protocol şi a unui spaţiu pentru organizarea 
cabinetului de lucru, încadrat cu un post de consilier şi un post de secretar, ambele atribuite cu destinaţia de 
reşedinţă", se arată în lege.  
 
Actul normativ mai prevede, de asemenea, că foştii şefi de stat au dreptul la folosinţa gratuită, pe o perioadă de 
maxim 12 luni, a unei locuinţe cu destinaţia de reşedinţă, în suprafaţă de maximum 200 metri pătraţi, în perioada 
executării lucrărilor de reparaţii capitale la imobilul atribuit cu destinaţia de reşedinţă".  
 
Tot luni, şeful statului a semnat decretele pentru promulgarea Legii privind aprobarea OUG nr. 23/2017 pentru 
modificarea Legii dialogului social nr. 62/2011 şi a art. 11 alin. (2) lit. c) din Legea nr. 248/2013 privind organizarea 
şi funcţionarea Consiliului Economic şi Social şi a Legii privind aprobarea OUG nr. 36/2017 pentru modificarea şi 
completarea Ordonanţei Guvernului nr. 15/2013 privind reglementarea unor măsuri fiscal-bugetare pentru 
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suportarea de la bugetul de stat a sumelor aferente corecţiilor financiare aplicate pentru abaterile de la 
conformitatea cu legislaţia din domeniul achiziţiilor publice pentru Programul operaţional sectorial Mediu 2007-
2013. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Numire surpriză la conducerea Bursei de Valori București: Un fost bancher a fost instalat în fruntea instituției 
Consiliul de Administraţie al Bursei de Valori Bucureşti l-a ales în funcţia de director general pe Adrian Tănase, cel 
care în ultimii 9 ani s-a aflat la adminstrarea fondurilor de pensii ale NN şi ING, anunţă Profit.ro. 
Adrian Tănase a fost Chief Investment Officer la NN Pensii, cel mai mare administrator de active financiare din 
piaţa de capital locală, anunță News.ro. 
Tănase, absolvent în anul 1998 al Facultăţii de Cibernetică, Statistică şi Informatică Economică a Academiei de 
Studii Economice din Bucureşti, a fost încă de la lansarea, în anul 2008, a fondului de pensii ING implicat în 
administrarea activelor de către prima entitate de la Pilonul II. 
Ludwik Sobolewski a notificat la sfârşitul lunii octombrie BVB cu privire la demisia sa din funcţia de director 
general, interimatul fiind asigurat de către Marius Alin Barbu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Valoros zăcământ de gaze din România, descoperit de britanici 
Un nou zacământ de gaze a fost descoperit la Suceava. Peste el a dat o companie din Marea Britanie, ale cărei 
acţiuni au urcat imediat cu mai bine de 30 de procente. 
Prospex Oil and Gas este convinsă că zăcământul e viabil comercial, iar în primăvara anului viitor vrea să înceapă 
producţia experimentală. 
Pariul pe zona Sucevei a dat foarte rapid roade. Englezii au investit în drepturile de explorare abia la sfârşitul 
acestei veri, când au plătit nu mai puţin de 750.000 de euro. 
(Sursa: Digi 24) 
Energia se va scumpi și în 2018 
Primul semn că energia se va scumpi şi la anul. Preţuri cu până la 15% mai mari la licitaţiile de pe piaţa pentru 
energia populaţiei. 
 
Operatorul Comercial al Pieţei de Energie (OPCOM) a publicat nivelurile de preţ pentru licitaţiile de achiziţie a 
energiei de pe Piaţa Centralizată a Serviciului Universal (PCSU) pentru primul trimestru al anului viitor. Preţurile 
maxime sunt cu până la 15% mai mari decât cele de la licitaţia pentru ultimul semetru al acestui an, potrivit e-
nergia.ro. 
Preţul maxim acceptat de OPCOM pentru producătorii de energie care se vor înscrie cu oferte de vânzare la 
licitaţiile cu preţ descrescător pentru energia livrată pe PCSU pentru consumatorii casnici care răman la serviciul 
universal este de 246 lei/MWh pentru energia livrată în bandă. Preţul este cu 4,6% mai mare decât cel maxim 
afişat anterior licitaţiilor pentru trimestru patru al acestui an (235 lei, licitaţia a fost adjudecată la 230 de lei). 
Pentru energia livrată în intervalul orar 7-24, preţul maxim pentru primul trimestru din 2018 este de 281 de lei, cu 
8% peste cel afişat anterior licitaţiilor trimestrului în curs (260 de lei, licitaţia a fost adjudecată la 254 lei). 
Pentru energia livrată în orele de vârf de consum (orele 17-22), preţul maxim pentru primul trimestru din 2018 
este de 310 lei/MWh, cu 14,8% peste cel afişat anterior licitaţiilor trimestrului în curs (270 de lei, licitaţia a fost 
adjudecată la 267 lei). 
PCSU este piaţa de pe care cei patru furnizori de ultimă instanţă (Enel, Electrica, CEZ şi E.ON) sunt obligaţi să 
cumpere energie pentru consumatorii lor care răman în regim reglementat (cel puţin), şi după 1 ianuarie 2018, 
momentul liberalizării pieţei de energie electrică. Este vorba despre (încă) majoritatea celor opt milioane de 
clienţi casnici din România, dar fiind că ponderea celor care au ales să schimbe furnizorul şi să treacă pe piaţa 
concurenţială nu este încă dominant. 
(Sursa: Digi 24) 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Un grup de peste 60 de migranți clandestini sosește în Portul Constanța la bordul unei nave escortată de Garda de 
Coastă 
O navă turistică sub pavilion turcesc ce transportă peste 60 de migranți clandestini a fost interceptată luni 
noaptea de Garda de Coastă, la o distanță de aproximativ 17 mile maritime travers de Constanța, și escortată 
până în Portul Constanța unde este așteptată să ajungă marți dimineață. 
Surse din cadrul serviciilor portuare au declarat că prezența navei cu migranți clandestini la bord a fost semnalată 
autorităților navale de către echipajul cargoului Bellis, de 4619 tone, sub pavilion Cook Islands, ancorat în rada 
exterioară. După primirea notificării transmisă de la bordul cargoului Bellis, Centrul Maritim de Coordonare a 
Operațiunilor de Salvare (MRCC) a alertat Agenția Română de Salvare a Vieții Omenești pe Mare (ARSVOM) și 
Garda de Coastă pentru inițierea operațiunii de identificare și salvare a persoanelor de la bordul navei, dacă viața 
le era pusă în pericol. Conform informațiilor afișate de serviciul global de urmărire a navelor maritime AIS 
(Automatic Identification Service), nava a staționat mai multe ore în punctul de coordonate 44.04392 Nord / 
29.08499 Est, fiind în siguranță la adăpostul cargoului Bellis, în condițiile de vreme rea, ce se manifesta pe mare și 
împiedica autoritățile să intre în contact direct cu echipajul. 
Marți dimineață, în jurul orei 3.00, nava turcească cu migranți a fost remorcată de nava de salvare Albatros, a 
ARSVOM, și escortată de două nave ale Gărzii de Coastă care urmează să ajungă în Portul Constanța în jurul orei 
08.00, pentru debarcarea, identificarea și trierea migranților de la bord. 
(Sursa: Agerpres) 
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